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Citas gastronómicas llenas de afecto. 
Experiencias comestibles para recordar y 

regresar a una ciudad que te llama por sus 
calles, por sus valores, por su naturaleza, 

por su comercio y por sus mesas.

— Festa das Cunchas
— Roteiro de Petiscos

— Batalla das Cunchas
— Avoa Fest

— Desafío Filloa
— Mestizaxes

— Premio Loureiro de Ouro

Tanto Celso Pereira como 
Jorge Alves poderían ser 
alcumados ‘Quanta Terra’, 
se non fosen eles mesmos a 
personificación da marca de 
viños que nasciu en 1999 e 
que acaban de inaugurar un-
ha moderna adega con es-
pacio para o enoturismo en 
Favaios, no muncipio portu-
gués de Alijó (distrito de Vila 
Real). O edificio que a alber-
ga é o resultado da reforma 
das antigas dependencias 
da destilería nº7 de Casa do 
Douro.

Quanta Terra, que na actua-
lidade é unha marca de refe-
rencia na Região Demarcada 

do Douro, comezou a dar os 
seus primeiros pasos na afas-
tada década dos 90, cando 
os dous actores principais co-
ñecéronse mentres colabo-
raban no Departamento de 
Enoloxía das Adegas de Trás-
os-Montes. 
A complicidade profesional 
que estableceron foi o que 
lles permitiu crear unha ba-
se sólida para o desenvolve-

mento do seu proxecto per-
sonal, que naquel momento 
era só unha ilusión e un bos-
quexo nun caderno de papel. 
Un día pensaron que era o 
momento de materializar a 
idea en algo concreto. Dé-
ronse a man coa creación 
dun viño e emprenderon a 
procura de terreos e viñedos 
en Cima Corgo e Douro Su-
perior. Durante dous anos 
estudaron variedades, enxer-
tos, altitudes e exposicións. 
A medida que analizaban as 

opcións, o bosquexo ia con-
verténdose en máis que nun-
ha idea. O milenio terminou 
cando finalmente Celso e 
Jorge asinaron a sociedade 
Quanta Terra, Lda. Atoparan 
o que buscaban. A propie-
dade elixida foi a Quinta do 
Trabalho. 
Visionarios e cun proxecto de 
alto potencial, pero sen os 
medios económicos suficien-
tes para desenvolvelo pro-
puxeron unha cota de par-
ticipación na sociedade ao 
propietario da quinta, Mario 
Joaquim.
Con moito mimo e traballo, 
vendima manual e algunhas 
experiencias polo medio, os 
dous mentores do proxecto 
deixaron ao carón os seus 
cadernos e ultimaron os pre-
parativos para presentar ao 
mercado o que levaba tempo 
fermentando nas súas mentes 
e lanzaron o primeiro viño ao 
mercado, Quanta Terra Red 
1999. 
Hoxe a gama de viños é am-
pla, as etiquetas Quanta Te-
rra, Terra a Terra, brancos e 
tintos, espumosos… son vi-
ños de referencia en Portu-
gal, algún deles podio nas 
Catas Transfonteirizas HG-
g&T; e botellas “vestidas” con 
ilustracións da artista plástica 
portuguesa Joana Vasconce-
los.

-Como chegades a 
montar unha adega 
nos tempos actuáis, co-
mo xurde o proxecto?

-J.A.: Apaixoámonos des-
te edificio que foi unha an-
tiga destilería, mercamos 
o edificio no ano 2015 e 
en 2018 comezamos o 
proxecto de obra. Escolle-
mos un arquitecto magnífi-
co da rexión que interpreta 
moi ben a recuperación de 
edificios, nomeadamen-
te a arquitectura industrial 
e vinícola, a reforma foi 
executada en tempos de 
pandemia e agora temos 
presa no futuro.

-Cando será posible 
ver nas cartas de res-
taurantes en España 
e en Galica os viños 
Quanta Terra?

-J.A.: Na mesma altura 
que poidamos gozar aquí 
no Douro dos grandes al-
bariños Rías Baixas, na 
mesma altura (risas).

-Estamos nunha vella 
cuba de augardente, 
a nai do Porto univer-
sal, ¿Qué significa des-

de hoxe para o futuro 
este novo proxecto de 
Quanta Terra?

-C.P.: En primeiro lugar 
Quanta Terra é sinónimo 
de identidade, unha identi-
dade moi propia. Nós des-
de 1999 facemos viños ex-
presivos, viños con rostro 
e marcada personalidade 
como decía antes. Sempre 
foron así, cunha identida-
de de marca que nos dife-
rencia.

A partir do momento que 
miramos para este espa-
cio pensamos en crear un-
ha metamorfose dentro da 
filosofía da nosa empresa 
para recrear aínda máis vi-
ños de alta calidade.

É o caso do Quanta Terra 
Enteiro (amosa a botella), 
un viño de 2011 que estivo 
seis anos en barrica e tres 
anos en cuba de cemento 
antes de saír ao mercado.

En definitiva, estamos a 
facer viños con mensaxes 
completamente diferentes 
ao que están facendo ou-
tros produtores do Douro.

Quanta Terra, canta arte
VIÑOS CASADOS COA 
CREATIVIDADE

Jorge Alves Celso Pereira

Entrevistamos a Celso Pereira (C.P.) e Jorge Alves (J.A.) no 
interior dunha antiga cuba de augardente que conserva-
ron nas novas instlación, vestixios do que tempo atrás foi 
unha destilería.

“Apaixoámonos” deste edificio 
que foi unha antiga destilería

Na inauguración de Qanta Terra adian-

touse unha presentación parcial da últi-

ma obra de Joana Vasconcelos, a artista 

autóctona de proxección internacional 

que a mediados de abril abrirá na Casa 

dos Noura de Alijó unha mostra das súas 

últimas creacións.

Daremos conta na vindeira edición de 

HG&T, que nenbargantes adiantalles 

nesta foto, na que aparece a artista e o 

alcalde da vila, José Paredes, unha par-

te desa obra singular, xunto ás garrafas 

(foto da dereita) da citada bodega cuxas 

etiquetas deseñou Joana Vasconcelos.

GALLAECIA  TRANSFRONTEIRIZA
QUE  OLLA  AO  FUTURO

HGg&T aproveitou o foro sobre as rela-
cións transfronteirizas eurorrexionais que 
levou a AGAXET a Alijó para convertilo 
nunha mesa de redacción, ocasión ópti-
ma para  pulsar, unha vez máis, os argu-
mentos sobre a necesidade de acelerar a 
cooperación transfronteiriza entre Galicia 
e o Norte de Portugal, unha partitura sem-
pre necesitada de novas pautas e acordes. 
Un territorio único merecedor de novos es-

forzos cooperativos e parceiros para ser-
mos máis competitivos. Xuntémonos máis 
e mellor, nos ámbitos público e privado, e 
hanos ir ben. Tamén na promoción provei-
tosa e rendible dos produtos culturais. Ve-
laí unha das principais conclusións do foro 
celebrado no espazo elegante da bodega 
Quanta Terra, en Favaios (Alijó). Ao abeiro 
do Douro, X.M. Palmeiro escoitou, ano-
tou e levantou acta periodística.

PANELISTAS

■ JOSÉ RODRIGUES PAREDES

 Presidente da Cámara Municipal de Alijó.

■ XOSÉ REGUEIRA VARELA

 Vicepresidente da Deputación Provin-
cial da Coruña, responsable das áreas 
de Turismo e Patrimonio Histórico e pre-
sidente da área de Plans e Coopera-
ción.

■ EMIDIO GOMES

 Reitor da Universidade de Trás-os-Mon-
tes e Alto Douro (UTAD). Catedrático 
do Instituto de Ciencias Biomédicas da 
Universidade de Porto.

■ LUÍS PEDRO MARTINS

 Presidente da Entidade Rexional de 
Turismo do Porto e Norte de Portugal 
(TNPT).

■ FILOMENA MARQUES

 Directora de MG Boutique de Serviços. 
Xestora e consultora de empresas. Re-
coñecida especialista no mercado inter-
nacional da arte.

■ TERESA DE ALBUQUERQUE

 Directora da Fundación da CASA de 
MATEUS e responsable da programa-
ción cultural.

■ BERALDÍNO PINTO

 Vicepresidente da Comisión de Coordi-
nación e Desenvolvemento Rexional do 
Norte de Portugal (CCDR-N).

■ ANTÓN ALONSO SUÁREZ

 Fundador, editor e director da revista 
VINOS Y CAMINOS (tamén en vinosy-
caminos.com), acudeu delegado pola 
AGAXET (Asociación Galega de Escrito-
res e Xornalistas de Turismo) da que é 
directivo.

■ ANDRÉ DE QUIROGA

 Este destacado xestor cultural, comisa-
rio de exposicións -a través da marca 
de comunicación Força Motriz- gastró-
nomo e coleccionista lisboeta moderou 
o debate propiciando sempre o maior 
protagonismo dos panelistas.

Os tres foros de reflexión abor-
daron estratexias de desenvol-
vemento económico e cultural 
para a promoción e a protec-
ción dun patrimonio e das xen-
tes que o legaron e o defenden. 
Recursos e pouso de séculos 
dun eixo atlántico que case 
encaixa co perfil da Gallaecia 
romanizada (conventus braca-
rensis, asturicensis e lucensis), 
necesitado de novas propostas 
e iniciativas en tempos de de-
safiantes e inquietantes mudan-
zas xeopolíticas.

PERDAS DEMOGRÁFICAS E 
TURÍSTICAS
O presidente da Cámara Muni-
cipal de Alijó, José Rodrigues 
Paredes, fixo algúns apunta-
mentos sobre a sensible perda 
demográfica. O seu territorio, 
de 300 kilómetros cadrados, 
que conta 10.500 habitantes, 
perdeu 1.500 nos últimos dez 
anos. Números demográficos á 
baixa, asunto moi visible e sen-
sible tamén en Galicia. Nese 
marco o rexidor portugués avo-
gou por accións políticas “que 
permitan reter a xente no territo-
rio, eviten o abandono e canda 
él a degradación da paisaxe e, 
ao tempo, reducir as marcadas 
diferencias entre o litoral e o in-
terior”. 

Os concellos que teñen directa 
relación coa Universidade de 
Trás-os-Montes e Alto Douro, 
apuntou o reitor Emidio Go-
mes, perderon o 10 por cento 
da súa poboación nos últimos 
10 anos e o 25 por cento nos 
vinte anos anteriores. “Temos 

saldo natural negativo e saldo 
migratoiro negativo”, resumiu.
Fai falta máis masa crítica. Ro-
drigues Paredes falou da necesi-
dade de enfrontar as inevitables 
presións sobre as infraestrutu-
ras, o patrimonio e a paisaxe, 
“polo que en Alijó estamos pen-
sando en implementar unha ta-
sa (turística) de chegada”. Tasa 
que tamén defende Luis Pedro 
Martins, presidente de Turis-
mo do Porto e Norte de Portu-
gal, quen salientou a obriga de 
“construir productos turísticos 
transversais diferenciadores pa-
ra a rexión e facer moito máis 
pola promoción externa, necesi-
tada dunha maior partida pre-
supostaria para poder recibir, 
no Douro, algo máis do cinco 
por cento do volumen de turis-
tas que chega a Portugal”.
Luís Martins referiuse ao tu-
rismo como oportunidade. “En 
2008 caímos e recuperamos en 
ano e medio. Hoxe, sen o temor 
da guerra (por causa de Rusia 
invadir Ucraína), poderiamos 
recuperar pronto e sabido é que 
cando o turismo anda ben, todo 
anda ben”.

MOMENTO PROMISORIO
Beraldíno Pinto aludiu a “un 
momento feliz e promisorio 
para Alijó e para a Rexión De-

PRESENTE E FUTURO 
DA EUROREXIÓN, NUN 
DEBATE A FONDO
ALTO DOURO - GALICIA 

NO ALTO DOURO

Xosé Regueira
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marcada do Douro, pola interven-
ción artística de Joana Vasconcelos 
na Casa das Nouras, casa histórica 
do Douro, e na quinta Quanta Te-
rra. Iso é unha proba de vitalidade, 
de capacidade para atraer talento e 
proxectos diferenciadores, innova-
dores e creativos, nas zonas rurais, 
territorios periféricos respecto dos 
centros económicos e de decisión”. 
Para o vicepresidente da Comi-

sión de Coordinación e Desenvol-
vemento Rexional do Norte de Por-
tugal “necesitamos estratexias de 
futuro que respondan á realidade 
territorial e sexan partilladas por 
distintos actores nun diálogo deter-
minante entre intereses públicos e 
competencias privadas”. Beraldíno 
Pinto subliñou o papel “nunca ac-
cesorio, sempre relevante da cultu-
ra, que singulariza e promociona o 
territorio” e invocou o que chamou 
“acción concertada” de actores te-
rritoriais, económicos, culturais e do 
coñecemento “como estratexia para 
a próxima década”. Falou tamén de 
rexionalización, mais medios finan-
ceiros, xestión adecuada e unha voz 
decisiva na fixación das estratexias 
a seguir. Pensar proxectos e parce-
rías e logo concretalos cabalmente. 
“Asumimos a importancia da cultu-
ra, concluiu, e estes diálogos aber-
tos son un exemplo das pontes que 
necesitamos e queremos”.

SUPERAR BARREIRAS
Xosé Regueira, vicepresidente da 
Deputación Provincial da Coruña, 
empezou referíndose “á nosa reali-
dade histórica común”, velaí a Ga-
llaecia, pero, coidando de non po-
ñer o carro diante dos bois, chamou 
a atención sobre a conveniencia de 
“superar a barreira do descoñece-
mento visible a un lado e outro da 
raia, que aínda hoxe nos separa, un-
ha barreira máis mental que física, 
que temos que ser quen de vencer”, 
enfatizou.
O responsable de turismo e patri-
monio da institución provincial co-

ruñesa reparou no feito de que, no 
caso de Galicia, “somos capaces de 
acoller e seguir propostas culturais 
de espazos moi lonxanos e, porén, 
cóstanos saber de creacións de Via-
na do Castelo, Porto ou Vilanova de 
Cerveira e a súa potente bienal de 
arte contemporánea, por exemplo”.
O xornalista Antón Alonso, funda-
dor, editor e director da revista Vinos 

y Caminos, apuntou “a necesidade 
de crear eventos que xeneren con-
verxencias e sinerxias” e a consul-
tora Filomena Marques defendeu 
que a cultura “pode ser unha marca 
que atravesa fronteiras e favorece a 
cooperación”.

BIODIVERSIDADE AMBIENTAL E 
CULTURAL
De cultura e das interaccións no ám-
bito da cooperación falou tamén Te-
resa de Albuquerque, directora da 
Fundación Casa de Mateus. “Hai 
anos que vimos cooperando con 
Galicia, co Consello da Cultura Ga-
lega, cos Amigos da Ópera da Co-
ruña e esperamos facelo agora con 
Ourense e cos seus Encontros Inter-
nacionais de Música Barroca”. 
“Queremos acentuar nos anos vin-
deiros a nosa actividade con proxec-
tos pedagóxicos, coa biodiversidade 

ambiental e cultural como referente 
-turismo, pedagoxía, cultura, eco-
loxía- porque sen esa biodiversiade 
non hai sociedade. Á música, lite-
ratura e artes plásticas sumaremos 
áreas educativas e científicas”. Ca-
sa de Mateus, polo demais, creu e 
acredita nas parcerías (partillas) “co-
mo lóxica forma de proceder”.
Xosé Regueira recordou que hai 
dous anos o debate apuntaba á 
inevitabilidade dun modelo turístico 
por causa da crise dos carburantes. 
Un debate aprazado pola covid-19 e 
que agora ha retornar con máis for-
za. “Temos un problema ambiental 
gravísimo, unha reconfiguración dos 
poderes no mundo e unha guerra, 
en Ucraína, que forzará a mudanza 
dos equilibrios xeopolíticos. Haberá 
dificultades e problemas, pero xurdi-
rán tamén oportunidades que debe-
remos saber aproveitar”.

APROVEITAR OS FONDOS EU-
ROPEOS
O político galego subliñou a funda-
mental importancia do turismo cul-
tural para abrir portas e romper ba-
rreiras e trazou o perfil dese novo 
turista cultural como alguén “máis 
consciente, máis responsable e máis 

esixente, pero tamén con máis capa-
cidade de gasto. Un turista diferente 
que temos a obriga de gañar -tamén 
o de ultramar- mesmo en competen-
cia con outros territorios peninsula-
res”. Para ese obxectivo, insistiu, ne-
cesitamos ser máis competitivos e 
traballar a fondo os compromisos 
da cooperación, que debe ir moito 
máis alá do logro de novas e im-
prescindibles infraestruturas.
Citou Regueira a chegada do tren 
de alta velocidade a Ourense -“con 
40 anos de retraso”, retrucou An-
tón Alonso- e lembrou a necesidade 
de contar con esa infraestrutura na 
franxa atlántica galaico-portuguesa. 
“E se o Goberno de Madrid non axu-
da o que debería, alomenos o Go-
berno portugués está a defender esa 
unión territorial”, indicou.
Para o vicepresidente do ente provin-
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cial coruñés é imprescindible apro-
veitar ben os fondos europeos com-
prometidos e “darlles dimensión 
social máis alá dos intereses das 
grandes empresas á espreita. Non 
sei como van estas cousas en Portu-
gal, pero en Galicia as grandes cor-
poracións vanse beneficiar da maio-
ría deses fondos”.
“Temos unha cultura milenaria, en-
gadiu Xosé Regueira, e debemos 
valorizala debidamente. Temos a 
obriga de cooperar e esixir que os 
Fondos Next Generation-EU (Fon-
dos -temporais- de Recuperación 
para Europa) non a deixen de lado. 
Temos que insistir na afirmación de 
que este territorio noso é un espazo 
de oportunidades e debemos consi-
derar o feito de que o mundo que 
asoma valorizará especialmente o 
feito cultural”.
Para Regueira está claro que Galicia 
e o Norte de Portugal teñen condi-

cións para ofrecer bos productos cul-
turais e ese debe ser un reto com-
partido. “Debemos considerar moi 
firmemente as favorables expectati-

vas que un bo sistema cultural pode 
ofrecernos”, reiterou.
“Fálase moito da economía circular, 
terciou Antón Alonso, e xa me con-
tarán qué hai máis circular que a 
cultura. Así que cómpre infundir áni-
mos. Ninguén nos virá salvar. Tere-
mos que defender o que somos e o 
que temos e dalo a coñecer. Temos 
que axudar a redescubrir o noso pa-
trimonio. Nese proxecto está o noso 
futuro”.
Asentiu Filomena Marques: “Necesi-
tamos novos e decididos pasos pú-
blicos e privados nesas iniciativas de 
participación conxunta”.

ARTE CONTEMPORÁNEA
Ao debate, celebrado nun elegante 
espazo da nova bodega de Quan-
ta Terra, asistiu a multifacética artis-
ta portuguesa Joana Vasconcelos e 
a ela se dirixiu especialmente Xosé 
Regueira. “Na Coruña estamos tra-
ballando en dous proxectos funda-
mentais: a enogastronomía (somos 
unha potencia) e o turismo cultural 
(arte e patrimonio) e lánzolle aquí o 
guante a Joana, poñendo por dian-
te que acabamos de impulsar unha 
liña de fomento de festivais e even-
tos de arte contemporánea aos que 
desexariamos vincular o Norte de 
Portugal”.
Está Regueira convencido de que 
cunha boa promoción exterior “te-
mos por primeira vez posibilidades 
de gañar e lograr éxitos conxunta-
mente nun mercado reconfigurado. 
O novo turista cultural deberá ver 
neste noso territorio único de cultura 
milenaria un espazo virxe e desturis-
tizado”. 
Pero ese éxito require traballar 
conxuntamente, ser altamente com-
petitivos e favorecer un turismo de 

calidade. “Por aí están abertas e de-
ben aproveitárense as vías de cola-
boración”, dixo.

REDESCUBRIR O PATRIMONIO
O publicista Antón Alonso suscribiu 
“o 99 por cento do apuntado por 
Regueira” e invocou a alianza cultu-

ral, gastronómica e turística do Norte 
de Portugal e Galicia. “Eu son coma 
voçés e a nosa eurorrexión (seis mi-
llóns de habitantes) é unha potencia”.
Salientou a necesidade de redescu-
brir o noso patrimonio e as paisaxes 
fermosas e cambiantes. “Debemos 
estar máis orgullosos do noso. Do 
Douro para o norte hai un mundo 
distinto, que debemos promover e 
difundir. Viño, cultura, paisaxe, arte, 
gastronomía…todo é tractor, todo 
axuda sempre que criemos os víncu-
los necesarios,  poñamos en marcha 
plataformas de cooperación e po-
tenciemos o coñecemento de todo 
o que compartimos. Asi as cousas, 
considero que resulta imprescindible 
potenciar os intercambios e coñecér-
monos máis”.

“O noso é un territorio 
único cunha cultura 
milenaria que debe 
superar barreiras 

mentais”
(Xosé Regueira)

“Necesitamos novos 
e decididos pasos 

públicos e privados”
(Filomena Marques)

“Acreditamos nas 
parcerías (partilhas) 

como lóxica forma de 
proceder”

(Teresa Albuquerque)

“Temos que axudar 
a redescubrir o noso 

patrimonio”
(Antón Alonso)

Luís Pedro Martins

Filomena Marques

Emídio Gomes

Beraldino Pinto

José Rodrigues Paredes

“A universidade ten 
que actuar sobre a 

ligazón da cultura e a 
actividade económica”

(Emidio Gomes)
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